
Algemene beschouwingen CDA, AB 27-6-2018 
 

Als je de landelijke CDA-internetpagina opent zie je dat onze slogan is:  

 

“CDA Voor een land dat we door willen geven”.  

 

Als dat ergens juist van toepassing is, is dat wel binnen de waterschappen. Een van onze belangrijkste 

taken is ons land, ons gebied zo in stand te houden of te verbeteren dat we dat met een gerust hart 

door willen geven aan onze kinderen en kleinkinderen.  

Best een zware taak op dit moment. Het klimaat verandert, het zeewater komt omhoog, de bodem 

daalt, er vallen hevige buien en de rivieren hebben extremere afvoer. Aan de andere kant hebben we 

te maken met droogte en moeten we toch de voedselproductie en de natuur veilig blijven stellen. 

De waterkwaliteit en natuurwaarden zijn nog steeds niet wat het zou moeten zijn, hoewel we er veel 

aan doen hebben we ook te maken met een erfenis uit het verleden. En dan hebben we ook nog 

eens als waterschap te maken met nieuwe verontreinigingen (medicijnresten), een energietransitie 

en digitale dreigingen. Ga er maar aan staan als waterschap.  

Dat land dat we door willen geven moet natuurlijk ook nog een beetje plezierig zijn, dus moeten we 

er ook voor zorgen dat onze kinderen en kleinkinderen ook kunnen genieten van water. 

 

Het lijkt haast niet mogelijk dat we zo’n land met een gerust hart kunnen doorgeven. En toch denken 

we het te kunnen, niet alleen denken, maar we zijn al een heel eind op de goede weg. 

Om een paar dingen te noemen: 

We maken een stevige start met de aanpak van een veilige Lekdijk, we zijn koploper met de aanpak 

van de veenbodemdaling, we zorgen er voor dat west Nederland zoet water krijgt, er is al heel veel 

gedaan aan de KRW en er wordt gebouwd aan een van de modernste rioolwaterzuiveringen ter 

wereld!  

Maar als waterschap kunnen we het niet alleen, we hebben andere nodig, zoals gemeenten, burgers 

en bedrijven.  

 

Ook al doen we nog zo ons best en al doen we het nog zo goed, het water blijft een bedreiging voor 

laag Nederland. We zien om ons heen nog weinig awareness en anticipatie bij de burgers. Op dit vlak 

is er nog een hoop te doen, laten we dit voortvarend oppakken komend jaar, samen met andere 

partijen. In het bijzonder de gemeenten, die toch al aan de slag zijn of gaan met een stresstest 

ruimtelijke adaptatie. Dus laten we de burgers meer betrekken en waterbewust maken. Dit past ook 

goed in ons uitgangspunt Samen Doen, overigens ook een belangrijk CDA-uitgangspunt. Om de 

betrokkenheid van de burgers te versterken, ook als opmaat naar de verkiezingen, dienen wij een 

motie in over communicatie via huis-aan-huis bladen. 

 

Op het gebied van duurzaamheid is ook nog een slag te slaan. We hebben nieuwe grote opgaven uit 

het IBP (Interbestuurlijk Programma) op het gebied van klimaatadaptatie, klimaat mitigatie 

(energietransitie) en circulaire economie (voor ons is vooral hergebruik van grondstoffen van belang). 

Er liggen goede kansen binnen onze bedrijfsvoering en passend bij ons waterschapswerk. Door 

slimme keuzes is er hierbij volgens ons een goede balans mogelijk tussen het beheersen van kosten 

en de belastingen voor onze ingelanden.  

Wij vinden het nog steeds erg jammer dat het slib uit onze rwzi’s nu voor het grootste deel verbrand 

wordt, terwijl het vroeger vergist werd. Wat ons betreft weer inzetten op meer slibvergisting, 

wellicht samen met andere partijen.  In het AD las ik dat elders ervaringen opgedaan worden met het 

gebruik van restwarmte van RWZI’s voor verwarmen van een bedrijventerrein (Nieuwveen, 



Schoterhoek). Zeker met een RWZI bij de stad Utrecht kansrijk (TEA), dit moeten we doen wat ons 

betreft.  

 

Voor het CDA is bodemdaling een belangrijk onderwerp. Recent (2 juni) heeft onze partij een 

resolutie aangenomen waarin we de Tweede Kamer oproepen de veenbodemdaling hoog op de 

politieke agenda te zetten en te houden en het tegengaan ervan d.m.v. pilots via een 

investeringsfonds te financieren. Goed dat we als HDSR samen met de agrariërs dit voortvarend 

oppakken. Onze zorg is nog wel of we de provincies wel voldoende meekrijgen. Zij zijn essentieel in 

het slagen van de aanpak van de bodemdaling, met name ook voor wat betreft de RO en juridische 

aspecten. Hier stevig op inzetten. 

 

Als CDA zijn we in de eerste plaats een partij voor mensen. Bij ons staat de mens centraal, daarom 

hameren wij ook altijd op het belang van genieten van water. We doen best veel als HDSR op dit 

gebied, maar we laten het vaak zo slecht weten aan de burger, maar ook aan ons als AB. Zie bij 

voorbeeld het jaarverslag en de voorjaarsnota, daar zit het wel erg verstopt in. Wat ons betreft komt 

er bij elk voorstel dat we krijgen naast een paragraaf over MVO-aspecten ook een paragraaf over 

genieten van water. We hebben nog een klein jaar tot de verkiezingen. Het is nu een goed moment 

om de burgers te laten zien dat we er niet alleen zijn voor negatieve dingen maar ook voor prettige 

dingen. Wie weet maakt dat hen straks meer enthousiast om ook voor het waterschap naar de 

stembus te gaan. 

 

Ons laatste punt is de financiën. Rentmeesterschap is een van onze kernbegrippen en we prijzen ons 

gelukkig dat we een hoogheemraad financiën uit CDA-huize hebben. Ons beleid voor de 

waterschapslasten is de geïndexeerde nullijn (m.u.v. nieuw beleid). Dat lijkt aardig te gaan lukken. 

We blijven ons nog wel zorgen maken over de kostenstijging voor ongebouwd. Met name raakt dit 

de boeren, waarbij het met jaarlijkse stijgingen van tegen de 10% om substantiële bedragen gaat. 

Misschien dat op termijn, na invoering van een nieuw stelsel volgens de CAB (Commissie Aanpassing 

Belastingstelsel), er een meer evenwichtiger tariefsverdeling voor het totale ongebouwd gaat komen. 

Wij blijven deze ontwikkelingen nauwlettend volgen.  

Waar we als AB betrekkelijk weinig invloed op hebben zijn de kosten van de Verbonden Partijen. De 

Rekenkamer Commissie heeft hier onlangs een advies over gepresenteerd waaruit kwam “dat de 

kaderstellende en controlerende rol van het algemeen bestuur onvoldoende is geborgd”. We zien 

ook regelmatig dat de kosten omhooggaan. Wat ons betreft dienen de organisaties van de 

verbonden partijen een even prudent financieel beleid te voeren als wij zelf doen. Dus ook 

geïndexeerde nullijn (met uitzondering van door de besturen vastgesteld eventueel nieuw beleid). 

Wij dienen hiertoe een motie in. 

 

Samenvattend 

Het gaat best goed, zet meer in op awareness en betrokkenheid van burgers, benut kansen voor 

duurzaamheid binnen onze bedrijfsvoering, pak de aanpak bodemdaling op met rijk, provincies en de 

boeren, laat meer zien wat we doen op gebied van genieten van water en stel de geïndexeerde 

nullijn als kader voor de kosten van verbonden partijen. 

 


